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[Ministeren for handel, industri og søfart.] 
Revisionslovgivningen har medført under- 

søgelse af ca. 50 000 forhold. Revisionsud- 
valget har indtil 30. september 1955 statu- 
eret tilbagebetalingspligt i ca. 10 000 sager; 
den påkendte omsætning udgør ca. 3 679 
mill. kr., den opnåede fortjeneste ca. 410,7 
mill. kr., og der er afsagt kendelser om til- 
bagebetalinger til et samlet beløb af ca. 
312,9 mill. kr. 

Pr. 31. marts 1955 er der til statskassen 
indbetalt 110,8 mill. kr., medens ca. 34,3 
mill. kr. er afskrevet som tab. 

Der henstår endnu til behandling en 
mindre gruppe sager, ca. 50; om det prin- 
cipielle grundlag for reguleringen af disse 
sager verserer der i øjeblikket retssag for 
Østre Landsret. 

Et  meget betydeligt antal af de afgjorte 
sager har været begæret optaget til fornyet 
behandling eller har været indbragt for det 
i henhold til tilbagebetalings- og avancebe- 
grænsningslovene nedsatte ankenævn eller 
for domstolene. Jeg kan nævne, at der for 
tiden verserer 16 sager mod revisionsudval- 
get for landsretten eller Højesteret. 

Indsigelser mod udvalgets kendelser er 
fremkommet og fremkommer stadig under 
finansministeriets inkassation, navnlig i de 
sager, i hvilke det til inddrivelse af tilbage- 
betalingsbeløbet er nødvendigt at skride til 
fogedforretning og/eller tvangsauktion. Selv- 
om disse indsigelser oftest kun er fremsat 
for at opnå henstand med betalingen, inde- 
holder de i reglen nye argumenter 홢 her- 
under nye regnskabsmæssige oplysninger 홢 
hvorfor sagerne må gennemgås påny til 
fornyet forelæggelse for udvalget. 

Efter den hidtidige affattelse af § 13 i lov 
nr. 499 af 9. oktober 1945 og § 19 i lov nr. 
500 af 9. oktober 1945 har der kun været 
fastsat frist for indbringelse af udvalgets 
kendelser for det nedsatte ankenævn, me- 
dens begæringer om fornyet behandling 
iøvrigt har kunnet fremsættes uden tidsbe- 
grænsning. 

Som lige omtalt har de tilbagebetalings- 
pligtige i vid udstrækning benyttet sig af 
denne adgang til at trække sagerne i lang- 
drag og har endogså begæret fornyet behand- 
ling af kendelser, der er adskillige år gamle, 
og det må derfor anses for nødvendigt, at 
der søges tilvejebragt en hjemmel til at af- 
skære yderligere indsigelser mod de afsagte 

kendelser efter en i loven nærmere fastsat 
frist. 

Ved de to lovforslag, der herved fremsæt- 
tes for det høje ting, foreslås det derfor, at 
der for kendelser afsagt efter 1. februar 1956 
fastsættes en frist på 8 uger efter kendel- 
sens forkyndelse og for kendelser afsagt før 
denne dato en frist indtil udgangen af marts 
måned 1956. 

Jeg tillader mig herved at anbefale de to 
lovforslag til det høje tings hurtige og vel- 
villige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 1 medlem til folketingets varefor- 
syningsudvalg (i stedet for Øllgaard). 

(Jfr. tidenden sp. 1854). 

Valgt blev: Holmberg. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
indfødsrets meddelelse m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
348, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
53). 

Der var stillet 4 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredie behandling sattes til for- 
handling under eet. 

Udvalgets ordfører (Axel Ivan Pedersen): 
Den betænkning, indfødsretsudvalget har 
afgivet, indeholder udførlige oplysninger om 
udvalgets arbejde. Jeg skal derfor nøjes med 
at tilføje, at udover de 520 ansøgninger, der 
er blevet imødekommet, og den ene, der er 
blevet trukket tilbage, har udvalget be- 
handlet 29 ansøgninger fra personer, hvis 
ønske om indfødsret man ikke har kunnet 
imødekomme, men har måttet give afslag. 

Jeg benytter lejligheden til at takke den 
højtærede indenrigsminister og ministeriets 
embedsmænd for et udmærket samarbejde, 
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[Axel Ivan Pedersen.] 
og jeg skal på udvalgets vegne indstille 
lovforslaget med de stillede ændringsforslag 
til vedtagelse. 

Indenrigsministeren (Carl Petersen): Jeg 
takker udvalget for den enstemmige tilslut- 
ning, dette lovforslag har fået. 

Som det fremgår af udvalgets betænk- 
ning og den ærede ordførers redegørelse,  ̂er 
det også denne gang et ganske betydeligt 
antal ansøgninger, udvalget hår nået at 
færdigbehandle. Jeg vil gerne benytte lejlig- 
heden til at takke indfødsretsudvalget for 
det meget store og grundige arbejde, det 
har udført. Til den ærede ordførers venlige 
bemærkninger om det gode samarbejde, der 
har været mellem udvalget og indenrigs- 
ministeriet, kan jeg godt føje, at også inden- 
rigsministeriet er meget glad og taknemligt 
for dette samarbejde. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslagene nr. 1 - 4 ,  §§ 1 - 3 ,  så- 
ledes ændret, og §§ 4 og 5 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 

vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i indfødsretsudvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om offentlig forsorg (vedrø- 
rende ophævelse af forskellige bestemmelser 
om indberetningspligt for kommunerne samt 
om ændringer af lovens bestemmelser om medi- 
cinhjælp m. m.). 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
807, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
147). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Mørk: Da udvalgets ordfører, det ærede 
medlem hr. Hjortnæs, er forhindret i at 
være tilstede, skal jeg tillade mig at frem- 
sætte et par enkelte bemærkninger om ud- 
valgets arbejde. 

Som det fremgår af betænkningen, har 
udvalget væsentligst beskæftiget sig med 
spørgsmål, som har forbindelse med den 
foreslåede nye § 218 A i lov om offentlig 
forsorg, altså den paragraf, hvis vedtagelse 
vil gøre det muligt at ratificere den nordiske 
konvention om social tryghed. I tilknytning 
til denne paragraf har man i udvalget drøf- 
tet muligheden for en mere effektiv ind- 
drivelse af eventuelt skyldige bidrag, og 
med henblik på dette er udvalget enigt med 
den højtærede socialminister i, at en koordi- 
nering af de nordiske landes folkeregistre 
er stærkt ønskelig. 

Jeg skal med disse få bemærkninger på 
hele udvalgets vegne indstille lovforslaget 
til vedtagelse. 

Ragnhild Andersen: Udvalget anbefaler i 
betænkningen en koordinering af de nor7 
diske landes folkeregistre med det formål 
at skabe bedre praktiske muligheder for 
inddrivelse af eventuelle skyldige fader- 
bidrag. Mit parti har intet at indvende her- 
imod. Hovedsagen må vel være, at moderen, 
som det er foreslået i den nye § 218 A 
i forsorgsloven, får mulighed for at få fader- 
bidraget udlagt af det offentlige, uanset i 
hvilket af de nordiske lande bidragsdoku- 
mentet er udfærdiget. 

Ved lovforslagets første behandling ud- 
talte jeg på mit partis vegne, at selvom der 
nu søges gennemført ændrede bestemmelser 
i forsorgsloven om medicinhjælp til træn- 
gende, således at også den medicin, der 
kaldes 홢særlig betydningsfuld", betales i 
trangstilfælde, anser mit parti stadig ikke 
bestemmelserne om medicinhjælp for til- 
fredsstillende. Tilbage bliver dog, at al den 
medicin, som ikke er enten 홢livsvigtig" eller 
홢særlig betydningsfuld", som det hedder, 
må betales af den pågældende selv, uanset 
at lægen finder det påkrævet at udskrive 
recept på denne medicin. Også den social- 
demokratiske ordfører, det ærede medlem 
hr. Hjortnæs, gjorde opmærksom på dette 
forhold ved første behandling, idet han 
min de de om, at for få år siden var bestem- 
melserne om medicinhjælp via sygekasse-e 


